

■ IMF Expects Saudi Arabia to Grow 4.4 Percent

The International Monetary Fund (IMF) expects Saudi Arabia's non-oil economy to grow 4.4 percent over the medium term after a decline in 2024. The economy is expected to grow at an average of 3.7 percent per year after 2025. The IMF's Executive Board endorsed Saudi Arabia's move to recalibrate and direct investment spending.

In the 2024 Article IV consultation report with Saudi Arabia, the IMF indicated that the peg of the riyal to the dollar is still appropriate for economic conditions. According to the IMF, Saudi banks and non-financial companies are able to withstand even under very negative scenarios.

The IMF recommended more efforts to support non-oil revenues in Saudi Arabia, and the gradual elimination of remaining fuel subsidies with the implementation of programs for eligible groups.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



■ صندوق النقد الدولي يتوقع نمواً للسعودية 4.4 في المئة

توقع صندوق النقد الدولي نمو الاقتصاد السعودي غير النفطي 4.4 في المئة على المدى المتوسط بعد تراجعها في 2024. فيما توقع أن يكون متوسط نمو الاقتصاد 3.7 في المئة سنوياً بعد 2025. وأيد المجلس التنفيذي لصندوق النقد الدولي اتجاه السعودية لإعادة معايرة وتوجيه الإنفاق الاستثماري.

وبيّن صندوق النقد ضمن تقرير مشاورات المادة الرابعة لعام 2024 مع السعودية، أن ربط سعر الريال بالدولار لا يزال ملائماً

للأوضاع الاقتصادية. وبحسب الصندوق فإن البنوك السعودية والشركات غير المالية قادرة على الصمود حتى في ظل السيناريوهات شديدة السلبية.

وأوصى الصندوق بالمزيد من الجهود لدعم الإيرادات غير النفطية بالسعودية، والإلغاء التدريجي للدعم المتبقي على الوقود مع تنفيذ برامج للفئات المستحقة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

■ Oil Prices Stabilize As Traders Assess Weak Demand

Oil prices were flat in early trading on Thursday after an overnight sell-off, as traders assessed weak demand along with a possible delay to a planned entry of more supplies into the market next month.

November Brent crude futures rose nine cents, or 0.12 percent, to \$72.79, after plunging 1.42 percent in the previous session. U.S. West Texas Intermediate crude futures for October delivery rose 12 cents, or 0.17 percent, to \$69.32 after falling 1.62 percent on Wednesday.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



■ استقرار أسعار النفط وسط تقييم المتعاملين لضعف الطلب

شهدت أسعار النفط استقراراً في التعاملات المبكرة اليوم الخميس بعد موجة بيع خلال الليل، في وقت يعكف فيه المتعاملون على تقييم ضعف الطلب إلى جانب الإرجاء المحتمل لدخول مزعم لمزيد من الإمدادات إلى السوق الشهر المقبل.

وارتفعت العقود الآجلة لخام برنت لشهر نوفمبر/تشرين الثاني تسعة سنتات أو 0.12 في المئة إلى 72.79 دولار، بعد أن هوت 1.42 في المئة في الجلسة السابقة. وصعدت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي تسليم أكتوبر/تشرين الأول 12 سنتاً أو 0.17 في المئة إلى 69.32 دولار بعد انخفاضها 1.62 في المئة أمس الأربعاء.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

■ Fitch Expects 4.2% Growth in Egypt

Fitch Ratings expects Egypt's economic recovery to continue as remittances from Egyptians working abroad rose to \$7.5 billion in the fourth quarter of the 2023/24 fiscal year. The tourism sector has shown resilience in the face of growing geopolitical risks. In its report, Fitch predicted that Egypt's economy will grow at 4.2 percent this fiscal year, driven by higher investment, a recovery in the manufacturing sector, and an expected end to the Gaza war by the end of 2024. However, the hydrocarbon sector and the rising cost of living will weigh on economic growth. Fitch also expects Egypt to reduce its current account deficit to 4.2 percent of GDP (\$13.2 billion) in the 2024/2025 fiscal year, driven by higher remittances and a broader services surplus.

However, the hydrocarbon sector and the rising cost of living will weigh on economic growth. Fitch also expects Egypt to reduce its current account deficit to 4.2 percent of GDP (\$13.2 billion) in the 2024/2025 fiscal year, driven by higher remittances and a broader services surplus.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



■ "فيتش" تتوقع نمواً لمصر 4.2 في المئة

توقعت وكالة "فيتش" للتصنيف الائتماني، استمرار التعافي الاقتصادي في مصر، نتيجة ارتفاع تنفقات تحويلات المصريين العاملين في الخارج إلى 7.5 مليار دولار أميركي في الربع الرابع من السنة المالية 2023/24. وقد أظهر قطاع السياحة مرونة في مواجهة المخاطر الجيوسياسية المتزايدة.

وتوقعت "فيتش" في تقريرها نمو الاقتصاد المصري عند 4.2 في المئة العام المالي الجاري، مدفوعاً بارتفاع الاستثمار، والتعافي في قطاع التصنيع، والنهائية المتوقعة لحرب غزة بحلول نهاية عام 2024. إلا أن قطاع الهيدروكربونات

وارتفاع تكاليف المعيشة سيتقلبان كاهل النمو الاقتصادي. كما تتوقع "فيتش" تقليص مصر لعجز الحساب الجاري إلى 4.2 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي (13.2 مليار دولار أميركي) في السنة المالية 2024/2025، مدفوعاً بارتفاع التحويلات المالية وفائض الخدمات الأوسع.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

Qatar Approves Flexible Working Hours and Remote Work System

The Qatari Cabinet approved the start of the application of flexible working hours and the remote work system, which is scheduled to take effect at the end of this month. The Cabinet approved the proposal of the Civil Service and Government Development Bureau regarding the working hours during the week and the mechanism for organizing them, the remote work system, and flexible working hours. The flexible work and remote work system will be implemented in government entities and will be implemented on September 29. The implementation of this system comes within the framework of achieving the two pillars of human and social development of the Qatar National Vision 2030. This system represents a positive step towards achieving the Third National Development Strategy 2024-2030, and enhances sustainability in the work environments in the government sector, as it will allow employees to reconcile their work and their families, and works to empower vulnerable groups such as working mothers and persons with disabilities.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



قطر تقرّ الدوام المرّن ونظام العمل عن بُعد

أقرّ مجلس الوزراء القطري، بدء تطبيق الدوام المرّن ونظام العمل عن بُعد المقرر سريان تطبيقه نهاية الشهر الحالي. ووافق مجلس الوزراء على اقتراح ديوان الخدمة المدنية والتطوير الحكومي بشأن مواقيت العمل خلال الأسبوع وآلية تنظيمها، ونظام العمل عن بعد، والدوام المرّن. وسيبدأ تطبيق نظام العمل المرّن والعمل عن بُعد في الجهات الحكومية سيبدأ تطبيقه بتاريخ 29 سبتمبر (أيلول)

الحالي. ويأتي تطبيق هذا النظام في إطار تحقيق ركيزتي التنمية البشرية والاجتماعية لرؤية قطر الوطنية 2030. ويمثّل هذا النظام خطوة إيجابية نحو تحقيق استراتيجية التنمية الوطنية الثالثة 2024 - 2030، ويعزز من الاستدامة في بيئات العمل بالقطاع الحكومي، حيث سيشجّع للموظفين التوفيق بين أعمالهم وأسرهم، ويعمل على تمكين الفئات الأولى بالرعاية مثل الأمهات العاملات والأشخاص ذوي الإعاقة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف\)](#)

"Omani-Indian Business Forum" Discusses Enhancing Trade Exchange between the Two Countries

The Omani capital hosted the Omani-Indian Business Forum organized by the Oman Chamber of Commerce and Industry. During the forum, joint investment opportunities between the two countries in a number of commercial sectors were reviewed.. Eng. Reda bin Juma Al Saleh, a member of the Board of Directors of the Oman Chamber of Commerce and Industry, said: "The establishment of the forum comes to enhance economic cooperation and trade and investment exchange, in a way that rises to the level reached by the well-established bilateral relations between the two countries". The forum came to be a platform for Omani and Indian companies to explore investment opportunities in key sectors such as food security, building materials, petroleum products, pharmaceuticals, textiles, plastics, and jewelry."

He pointed out that the remarkable growth in bilateral trade and the initiation of the two countries to achieve a comprehensive economic partnership and the approaching conclusion of the free trade agreement between the Sultanate of Oman and India puts the private sector in the two countries in front of the responsibility to keep pace with the requirements of this stage, and to translate integration and enhance trade exchange between the two countries, which recorded by the end of last June about 1.2 billion Omani riyals (3.1 billion US dollars), which confirms that India is one of the most prominent trading partners of the Sultanate of Oman. For his part, the Regional President of the Federation of Indian Export Organizations (Western Region), and head of the Indian delegation, Parrish Mehta, stressed that "the Sultanate of Oman is one of the key markets that have a high priority for the Republic of India, as it is a gateway to the GCC countries, and from this point of view, there are joint endeavors to strengthen trade and investment partnerships to work towards a future characterized by accelerating the growth of trade relations between the two sides."

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



"منتدى الأعمال العُماني الهندي" يبحث تعزيز التبادل التجاري بين البلدين

استضافت العاصمة العُمانية، فعاليات «منتدى الأعمال العُماني الهندي» الذي نظّمته غرفة تجارة وصناعة عُمان. وقد جرى خلال المنتدى استعراض فرص الاستثمار المشترك بين البلدين في عدد من القطاعات التجارية. وأوضح عضو مجلس إدارة غرفة تجارة وصناعة عمان، المهندس رضا بن جمعة آل صالح، أنّ "إقامة المنتدى يأتي لتعزيز التعاون الاقتصادي والتبادل التجاري والاستثماري بما يرتقي إلى المستوى الذي وصلت إليه العلاقات الثنائية الراسخة بين البلدين". وأكد أنّ "المنتدى جاء ليكون منصة جامعة للشركات العُمانية والهندية لاستكشاف فرص الاستثمار في القطاعات الرئيسية مثل الأمن الغذائي و مواد البناء والمنتجات النفطية والدوائية وصناعة المنسوجات واللبلاستيك والمجوهرات".

وأشار إلى أن النمو الملحوظ في التجارة الثنائية وشروع البلدين في تحقيق الشراكة الاقتصادية الشاملة والاقتراب من إبرام اتفاقية التجارة الحرة بين سلطنة عُمان والهند، يضع القطاع الخاص في البلدين أمام مسؤولية مواكبة متطلبات هذه المرحلة، وترجمة التكامل وتعزيز التبادل التجاري بين البلدين الذي سجّل بنهاية يونيو (حزيران) الماضي نحو 1.2 مليار ريال عماني (3.1 مليار دولار أميركي)، ما يؤكد أن الهند أحد أبرز الشركاء التجاريين لسلطنة عُمان.

من جانبه، أكد الرئيس الإقليمي لاتحاد منظمات التصدير الهندية (المنطقة الغربية)، رئيس الوفد الهندي باريش ميها، أنّ "سلطنة عُمان واحدة من الأسواق الرئيسية التي لها أولوية كبيرة لدى جمهورية الهند؛ إذ إنها بوابة إلى دول مجلس التعاون الخليجي، ومن هذا المنطلق هناك مساع مشتركة لتعزيز الشراكات التجارية والاستثمارية للعمل نحو مستقبل يتسم بتسريع وتيرة نمو العلاقات التجارية بين الجانبين".

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف\)](#)

■ China Pledges \$51 Billion in New Financing for Africa

Chinese President Xi Jinping has pledged \$51 billion in new financing for Africa and support 30 infrastructure projects across the continent.

During his speech at the FOCAC summit, the Chinese president stressed that China's \$19 trillion economy will unilaterally improve African trade access to its market. China is ready to launch 30 clean energy projects in Africa as well as support the continent's nuclear energy targets to help tackle the electricity deficit that has long hampered the achievement of Africa's broader industrialization goals.

He stressed Beijing's willingness to carry out 30 projects to connect infrastructure in Africa and establish a China-Africa land and sea network. We stand ready to assist in the development of the African Continental Free Trade Area and promote logistical and financial cooperation for the benefit of development across various regions in Africa.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



■ الصين تتعهد بتحويل جديد لإفريقيا بقيمة 51 مليار دولار

تعهد الرئيس الصيني شي جين بينغ بتحويل جديد لإفريقيا بقيمة 51 مليار دولار، بجانب دعم 30 مشروعاً للبنية التحتية في مختلف أنحاء القارة.

وخلال كلمته في قمة منتدى التعاون الصيني الإفريقي، أكد الرئيس الصيني على أن الاقتصاد الصيني الذي يبلغ حجمه 19 تريليون دولار سيعمل من جانب واحد على تحسين وصول التجارة الإفريقية إلى سوقه. وأضاف: الصين مستعدة لإطلاق 30

مشروعاً للطاقة النظيفة في إفريقيا وكذلك دعم أهداف الطاقة النووية في القارة بما يساعد في معالجة عجز الكهرباء الذي يعيق منذ فترة طويلة تحقيق الأهداف الأوسع للتصنيع في إفريقيا.

وشدد على استعداد بكين لتنفيذ 30 مشروعاً لربط البنية التحتية في إفريقيا وإنشاء شبكة صينية إفريقية برية وبحرية. ونحن على استعداد للمساعدة في تطوير منطقة التجارة الحرة القارية الإفريقية وتعزيز التعاون اللوجستي والمالي بما يعود بالنفع على التنمية عبر مختلف المناطق في إفريقيا.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

■ Expanding Investments between Qatar and Sweden

Qatar Chamber of Commerce and Industry (QCCI) has signed a Memorandum of Understanding (MoU) with the Swedish Trade and Investment Council (STIB) to enhance cooperation and help Qatari companies increase investments and expand in Sweden, as well as help Swedish companies increase investment and expansion in Qatar.

This was on the sidelines of the visit of the Emir of Qatar, Sheikh Tamim bin Hamad Al Thani, to the Kingdom of Sweden. The MoU includes exploring opportunities for cooperation in the fields of trade, investment, and economy, with the aim of strengthening trade and economic relations and encouraging investment in the two countries.

The Chairman of the Board of Directors of Qatar Chamber of Commerce and Industry, Sheikh Khalifa bin Jassim Al Thani, pointed to the great development in trade and economic relations between the two countries in recent years, as the volume of trade exchange increased by 79 percent during the past year to about 1.55 billion riyals (\$ 425 million), compared to 866 million riyals in 2022.

The Chairman of Qatar Chamber called on Swedish companies to invest in Qatar, which has become a global center for business and investment, through its world-class infrastructure, business-friendly environment, in addition to a set of economic legislation that stimulates investment, which allows the percentage of foreign investor ownership in many sectors to reach 100%.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)



■ توسيع حجم الاستثمارات بين قطر والسويد

وقعت غرفة تجارة وصناعة قطر، مذكرة تفاهم مع مجلس التجارة والاستثمار السويدي بهدف تعزيز التعاون ومساعدة الشركات القطرية على زيادة الاستثمارات والتوسع في السويد، إضافة إلى مساعدة الشركات السويدية على زيادة الاستثمار والتوسع في قطر. وذلك على هامش زيارة أمير قطر، الشيخ تميم بن حمد آل ثاني، لمملكة السويد. وتتضمن مذكرة

التفاهم استكشاف فرص التعاون في مجالات التجارة والاستثمار والاقتصاد، بهدف تعزيز العلاقات التجارية والاقتصادية وتشجيع الاستثمار في البلدين.

وأشار رئيس مجلس إدارة غرفة تجارة وصناعة قطر، الشيخ خليفة بن جاسم آل ثاني، إلى التطور الكبير في العلاقات التجارية والاقتصادية بين البلدين في السنوات الأخيرة، إذ ارتفع حجم التبادل التجاري 79 في المئة خلال العام الماضي إلى نحو 1.55 مليار ريال (425 مليون دولار)، مقابل 866 مليون ريال في 2022.

ودعا رئيس غرفة قطر الشركات السويدية إلى الاستثمار في قطر التي أصبحت مركزاً عالمياً للأعمال والاستثمار، من خلال ما تمتلكه من بنية تحتية على مستوى عالمي، وبيئة ملائمة للأعمال، بالإضافة إلى مجموعة من التشريعات الاقتصادية المحفزة للاستثمار، والتي تتيح نسبة تملك للمستثمر الأجنبي تصل في الكثير من القطاعات إلى 100 في المئة.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

انتعاش نمو أعمال القطاع غير النفطي في الإمارات

انتعش نمو القطاع الخاص غير النفطي في الإمارات في أغسطس (آب)، بعد أن نما بأبطأ وتيرة في نحو ثلاث سنوات في يوليو، وذلك بدعم من زيادة الطلبات الجديدة. وارتفع مؤشر ستاندرد آند بورز غلوبال لمديري المشتريات المعدل في ضوء العوامل الموسمية إلى 54.2 نقطة في أغسطس من 53.7 نقطة في يوليو، مع تعزيز نمو الإنتاج والمبيعات. كما ارتفع المؤشر الفرعي للإنتاج إلى 59.1 نقطة الشهر الماضي من 58.1 نقطة في يوليو، بدعم من أنشطة الأعمال الجديدة وأعمال المشاريع، لكن معدل الزيادة كان من بين الأبطأ خلال السنوات الثلاث الماضية. ومع ذلك، تسارع نمو الطلبات الجديدة بأسرع وتيرة في خمسة أشهر، إذ قفز المؤشر الفرعي إلى 59.1 في أغسطس من 57.5 في يوليو.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)



Non-Oil Business Growth Rebounds in UAE

Non-oil private sector growth in the UAE rebounded in August, after growing at its slowest pace in nearly three years in July, supported by a surge in new orders. The seasonally adjusted S&P Global PMI rose to 54.2 in August from 53.7 in July, as output and sales growth was boosted. The output sub-index rose to 59.1 last month from 58.1 in July, supported by new and project activities, but the rate of increase has been among the slowest over the past three years.

However, new order growth accelerated at the fastest pace in five months, with the sub-index jumping to 59.1 in August from 57.5 in July.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

"ستاندرد آند بورز": وخصّصات بنوك الكويت القوية تدعم مرونتها

توقّعت وكالة ستاندرد آند بورز (S&P) أن يستمر الأداء الجيد للبنوك الكويتية خلال 2024، في حال عدم تعرّضها لتحديات غير متوقعة، وذلك بفضل زيادة حجم الإقراض وارتفاع دخل الرسوم واستقرار الهوامش والكفاءة القوية لإدارة التكاليف. وتوقّعت الوكالة أنه بالنسبة لعام 2025، سوف تؤدي تخفيضات أسعار الفائدة إلى تقليص الهوامش، ولكنها قد تكون داعمة لجودة الأصول. مبنية أنه عموماً، تظل البنوك الخليجية بشكل عام والكويتية بشكل خاص معرضة لتباطؤ محتمل في النمو الاقتصادي بسبب ديناميكيات سوق النفط (الإنتاج والأسعار)، والتراجع المحتمل لاختلالات التوازن في قطاع العقارات وغيره من القطاعات الدورية، والمخاطر الجيوسياسية التي قد تؤدي إلى تحوّل معنويات المستثمرين. ورجّحت أن يساعد الأداء القوي المستمر للبنوك الكويتية خلال الفترة المتبقية من 2024 في تجاوزها للتحديات المحتملة، وبالإضافة إلى النتائج القوية، فمن المتوقع أن تساعد توزيعات الأرباح المتحفظة في الحفاظ على الرسالة لدى البنوك أو تعزيزها أكثر.

المصدر (صحيفة الراي الكويتية، بتصرف)



Standard & Poor's: Strong Kuwait Banks' Provisions

Support Their Resilience

Standard & Poor's (S&P) expects Kuwaiti banks to continue to perform well in 2024 if they are not exposed to unexpected challenges, thanks to increased lending volumes, higher fee income, stable margins, and strong cost management efficiency.

The agency predicted that for 2025, interest rate cuts will reduce margins, but may be supportive of asset quality. In general, Gulf banks in general and Kuwaiti banks in particular remain vulnerable to a possible slowdown in economic growth due to oil market dynamics (production and prices), a possible decline in imbalances in the real estate sector and other cyclical sectors, and geopolitical risks that may lead to a shift in investor sentiment.

The continued strong performance of Kuwaiti banks during the remainder of 2024 is likely to help them overcome potential challenges, and in addition to strong results, conservative dividends are expected to help maintain or further enhance banks' capitalization.

Source (Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited)

فرص العمل بأمریکا تراجعت في يوليو إلى أدنى مستوى منذ 2021

انخفضت فرص العمل في الولايات المتحدة في يوليو/تموز إلى أدنى مستوى في ثلاث سنوات ونصف السنة. لكن التراجع ربما لا يكون كافياً لحمل مجلس الاحتياطي الاتحادي (البنك المركزي الأميركي) على النظر في خفض كبير لأسعار الفائدة هذا الشهر. وبحسب تقرير وزارة العمل الشهري انخفضت فرص العمل 237 ألفاً لتصل إلى 7.673 مليون في اليوم الأخير من شهر يوليو/تموز، وهو أدنى مستوى منذ يناير/كانون الثاني 2021. وتم تعديل بيانات يونيو/حزيران بالخفض لتصبح 7.910 مليون فرصة عمل بدلاً من 8.184 مليون. وانخفضت فرص العمل الشاغرة من مستوى قياسي بلغ 12.182 مليون في مارس/آذار 2022.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)



U.S. Jobs Fell In July to Lowest Level since January 2021

Job opportunities in the US fell in July to a three-and-a-half-year low. However, the decline may not be enough to get the Federal Reserve to consider a major rate cut this month.

According to the monthly Labor Ministry report, job opportunities fell by 237,000 to 7.673 million on the last day of July, the lowest level since January 2021. The June data was revised downwards to 7.910 million jobs from 8.184 million. Job vacancies fell from a record high of 12.182 million in March 2022.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)